
  

 

 

PROTOKOŁ  Z  WIEJSKIEGO  ZEBRANIA  SPRAWOZDAWCZEGO  ZA  2023 ROK 

Zebranie odbyło się w dniu 28 lutego 2024 roku w sali bankietowej budynku OSP Śmiłowice. 

W zebraniu udział wzięli: 
1.burmistrz miasta Mikołowa pn Stanisław Piechula 
2.z-ca przewodniczącej Rady Miasta pan Remigiusz Kuś 
3.ks.proboszcz Robert Uflant 
4.dzielnicowy Policji Państwowej pan Tomasz Jałowy 
5.dzielnicowy Straży Miejskiej pan Robert Rendak 
6.przewodnicząca KGW pani Krystyna Kołodziejczyk 
7.prezes kluby sportowego Strażak pan Piotr Tabacki 
Proponowany porządek zebrania: 
1.Otwarciw zebrania 
2.Stwierdzenie prawomocności zebrania na podstawie listy obecności 
3.Wybor protokolanta 
4.Wybór komisji Uchwał i Wniosków. 
5.Przedstawienie sprawozdania z działalności Sołtysa oraz Rady Sołeckiej za 2023 rok. 
6.Dyskusja nad przedstawionym sprawozdaniem 
7.Przyjęcie sprawozdania z działalności Sołtysa oraz Rady Sołeckiej 
8.Przedstawienie planu pracy oraz rocznego planu finansowego 
9.Wystąpienie burmistrza Miasta Mikołowa 
10.Wystąpienie osób zaproszonych 
11.Wolne głosy i wnioski 
12.Zakończenie zebrania 

Do pkt.1 
- Sołtys Józef Świerczyna otworzył zebranie przywitał zaproszonych gości, radnych RS, oraz 
mieszkańców. (lista obecności gości zaproszonych w załączeniu nr 1.) 
- w związku z brakiem wymaganej ilości 50 –ciu osób w pierwszym terminie zebranie zgodnie 
ze Statutem Sołectwa jest nieprawomocne. Po odczekaniu 15 tu minut zarządzono odbycie 
zebrania bez względu na liczbę mieszkańców.  
Do pkt.2 Na podstawie listy obecności stwierdzono w drugim terminie prawomocność 
zebrania.(lista obecności nr 2 w zał) 
- sołtys przedstawił proponowany porządek Wiejskiego Zebrania Sprawozdawczego który 
został przyjęty jednogłośnie. 
do pkt.3 Na protokolanta zebrania wybrano jednogłośnie panią Alinę Kalisz Dunia. 
do pkt.4 Wybrano komisję Uchwał i Wniosków w składzie pani Krystyna Kołodziejczyk oraz 
Dorota Majowska.  
 -Do pkt.5 Sołtys odczytał sprawozdanie z działalności Sołtysa oraz Rady Sołeckiej za 2023 rok 
(zał. Nr 3.) 



  

 

-Do pkt. nr 6  W związku z zadawalającymi informacjami nie podjęto dyskusji nad 
sprawozdaniem za wyjątkiem  uwagi  pana Pełki Mieczysława  że nie ujęto w sprawozdaniu 
prac pana radnego Remigiusza Kusia który społecznie własnym sprzętem  odśnieżał chodnik 
przy ul. Górnośląskiej oraz parking przy kościele i budynku OSP.  który nie zawsze na czas był 
odśnieżony przez służby ZUK. 
Do pkt.7 Sprawozdanie z działalności Sołtysa oraz Rady Sołeckiej zostało  przyjęte 
jednogłośnie. 
Do pkt.8 Przedstawiono Plan Pracy oraz finansowy na 2024 rok (druki zał nr 3 i 4) 
Do pkt.9 Pan burmistrz podziękował Sołtysowi, Radzie Sołeckiej oraz mieszkańcom za dobrą 
współpracę  w czasie upływającej kadencji. Poinformował mieszkańców o końcowym etapie 
ustaleń inwestycji przy ulicy Elsnera co połączone jest z budowa ciągu chodnika na długości 
całej ulicy Elsnera do połączenia z ulicą Jesionową o co wnoszą mieszkańcy tej ulicy chcąc 
poprawić bezpieczeństwo dla pieszych. Burmistrz stwierdził ze finanse gminy zostały 
ograniczone w ubiegłych latach przez władze państwowe którymi nawet  nie można było śpiąc 
budżetu. Jednakże miasto ciągle szuka programów pomocowych dla nowych inwestycji gdzie 
potrzeba tylko wkład własny.  
Do pkt.10 głos zabrał dzielnicowy aspirant sztabowy pan Tomasz Jałowy który przedstawił 
sytuacje bezpieczeństwa w sołectwie. Stwierdził ze co prawda miało miejsce kilka incydentów 
o charakterze przestępczym to jednak w naszym sołectwie bezpieczeństwo mieszkańców jest 
na dobrym poziomie. Są częste patrole samochodów oznakowanych oraz cywilnych ze względu 
na punkty kontrolne ograniczające prędkość do 50km/godz. na drodze krajowej DK-44. 
Głos zabrał ks. proboszcz który podziękował za miłe i życzliwe przyjęcie do grona 
mieszkańców, stwierdził ze na dniach się melduje jako stały mieszkaniec naszego sołectwa. 
Do pkt.11 Pytania mieszkańców – dlaczego w sprawozdaniu burmistrza  z 9 lat rządzenia 
miastem nie ma wielu informacji dotyczących inwestycji o naszym sołectwie. 
- co miasto planuje zrobić z budynkiem po starej szkole którego elewacja zaczyna niszczeć. 
- czy planuje się rozbudowę kanalizacji aby nowi mieszkańcy mogli z niej korzystać. 
- czy istnieje możliwość zmuszenia nowych mieszkańców do podłączenia posesji do sieci 
kanalizacyjnej. 
Odpowiedzi pana burmistrza: 
W sprawozdaniu za ostatnie 9 lat sprawowania urzędu burmistrz nie napisał o wielu 
mniejszych inwestycjach zrealizowanych w Śmiłowicach ponieważ nie było u nas dużej 
inwestycji a ościenne sołectwa takie miały np. rozbudowa szkoły czy budowa od podstaw 
przedszkola.  
Co do budynku starej szkoły odpowiedz jest taka ze burmistrz nie ma planów co do niej 
natomiast oczekuje propozycji mieszkańców i sołtysa  bo to od nich zależy co zrobić z tym 
budynkiem.   
Co do rozbudowy kanalizacji to nie ma nowego projektu na ten cel nie ma również 
dofinansowania rządowego i nie mamy również możliwości zmuszenia nowych mieszkańców 
do przyłączenia się do istniejących sieci. Cena wody i ścieków u nas jest wysoka miedzy innymi 
ze względów na spłatę istniejącej sieci. 
Sołtys doprecyzował informacje dotyczące zagospodarowania budynku po starej szkole, 
sołectwo administruje tym obiektem i udostępnia pomieszczenia stowarzyszeniom. 



  

 

- na drugim piętrze mieści się pracownia pianisty pana Tymoteusza Biesa 
- na pierwszym piętrze jest siedziba oraz magazyn klubu sportowego „Strażak Mikołów” 
- na parterze pomieszczenia wykorzystane są do celów gospodarczych oraz magazynowych R S 
(ławo - stoły, namioty biesiadne, dekoracje świąteczne, sprzęt toru przeszkód strażaków OSP 
Śmiłowice ) i wiele innych drobnych rzeczy potrzebnych do organizacji imprez sołeckich które 
odbywają się na terenie obok istniejącego budynku. Tak ze budynek jest w pełni wykorzystany 
natomiast chodzi nam o remont elewacji zewnętrznej szczególnie od strony wejścia do 
budynku oraz od  strony DK -44 . Tynk jest w fatalnym stanie który na bieżąca się kruszy i 
odpada i to wpływa na smutny wizerunek sołectwa ponieważ budynek jest w centrum uwagi a 
od 15 lat wyłączony jest z sieci szkół gminnych. 
Mieszkańcy ulicy Elsnera zainicjowali dyskusję o bezpieczeństwie dzieci idących do szkoły 
ponieważ droga dojścia na przystanek do gimbusa przebiega wzdłuż ulicy Gliwickiej DK-44 
gdzie jest brak chodnika i jest bardzo wąskie pobocze. Burmistrz wyjaśnił ze jest plan budowy 
chodnika wzdłuż ul Elsnera do ulicy Jesionowej przy koiciele  który ten problem rozwiąże 
natomiast to jeszcze trochę może potrwać ponieważ wiąże się to  z budowa fermy 
fotowoltaicznej  na terenach pana Burakowskiego a to ten inwestor będzie zobowiązany do 
wykonania inwestycji budowy chodnika. 
Radny zaproponował żeby wystąpić do GDDK i A z pismem o wytyczenie   przejścia z ul Elsnera 
przez DK-44 do istniejącego chodnika i to by problem rozwiązało natychmiast. 
Pani Celina Bubała poruszyła temat szkoły jak i przedszkola w naszym sołectwie ponieważ 
teren pod budowę został zakupiony i jest przeznaczony na ten cel. Burmistrz odpowiedział ze 
owszem ziemia jest i chęci tez ale niestety nie przewiduje na chwilę obecną tej inwestycji w 
związku z małą ilością dzieci w tym obwodzie. Dzieci z naszego sołectwa są objęte opieką 
podczas przejścia przez DK-44 oraz podczas przejazdu gimbusem do i ze szkoły. Szkoła w 
Paniowach jest nowoczesna prezentuje wysoki poziom nauczania i dowóz  generuje  znaczne 
niższe koszty jak budowa nowej szkoły do której  na dzień dzisiejszy mamy jeszcze mało dzieci 
co nie znaczy ze w przyszłości wrócimy do tematu. Sołtys dodał ze współpraca z panią 
dyrektor oraz Gronem Pedagogicznym układa się wzorowo dzieci są bezpieczne i każdy mały 
problem który ma miejsce  rozwiązujemy natychmiast.- Na pytanie mieszkańca o zmianie 
lokalu wyborczego na większy pan radny odpowiedział ze dyskutowaliśmy o tej sprawie lecz 
na dzień dzisiejszy  nie ma takiej możliwości co nie znaczy ze nie trzeba nad tym pracować. - 
Sołtys ogłosił ze Wiejskie Zebranie Sprawozdawczo-Wyborcze w naszym sołectwie gdzie 
wybierzemy sołtysa oraz Rade Sołecką odbędzie się 22 kwietnia 2024 roku o godzinie 17.00 w 
budynku OSP. Organizatorem zebrania jest Rada Miasta która w czasie zgodnym ze statutem 
Gminy ogłosi termin i miejsce zebrania na BIP-ie,  tablicach ogłoszeń oraz str. internetowej 
sołectwa. 

- Komisja ds. Uchwał i Wniosków odczytała wnioski i uchwały które zostały przegłosowane i 
przyjęte przez zebranie jednogłośnie. ( zał nr 5) 
- W związku z wyczerpaniem porządku zebrania sołtys podziękował zebranym i zakończył 
posiedzenie. 
 Przewodniczący Rady Sołeckiej 
Protokolant-Alina Kalisz Dunia             Józef Świerczyna 


